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Po 75 dňoch doma 
môžu deti prísť opäť 
do škôlky či do školy. 
A to od prvého júna, 
kedy „oslavujú“ svoj 
sviatok - Medzinárodný 
deň detí. V podstate už 
návrat tých najmenších 
škôlkárov, predškolákov 
a mladších žiakov k pani 
učiteľkám a k svojim 
spolužiakom bude 
takou malou oslavou, 
že sme zdraví. Že 
aspoň tu, na Slovensku, 
v Bánovciach, zatiaľ nad 
koronavírusom víťazíme. 
Lebo situácia vo svete 
je iná. Starší žiaci 
a stredoškoláci zatiaľ 
ostávajú doma a učia sa 
online. A tak po uhoľných 
prázdninách (ktoré si 
pamätáme len my, starší, 
keď nebolo v zime uhlie 
na vykurovanie škôl) 
a chrípkových prázd-
ninách sa do histórie 
školstva zapíšu covidové 
„prázdniny“ s online vyu-
čovaním. Možno práve 
pandémia spôsobila, resp. 
spôsobí, že práve reforma 
školstva, ktorá sa mení 
už desaťročia, nájde 
ten správy smer. Držme 
učiteľom i deťom palce! 
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Zatiaľ Zatiaľ 
vyhrávamevyhrávame

regionálne noviny občanov mesta a okresu Bánovce nad Bebravou

Zmena 
dopravného 
značenia 
na sídlisku Stred, 
mnohí občania sú 
nespokojní

O uvolňovaní 
kultúry

Rokovanie 
mestského 
zastupiteľstva 
najmä o výpadku 
príjmov

Hádzanárky 
z MOL ligy 
do prvej 
slovenskej ligy

Otvorenie materských a základných škôl
Rodičia informujte školy o dobrovoľnom návrate detí! 

Nezamestnanosť v okrese stúpla za apríl na 4,51 %

Mesto Bánovce nad 
Bebravou na  základe vyhlá-
senia Regionálneho úradu 
verejného zdravotníctva SR, 
oznámenia Ministerstva 
školstva, vedy, výskumu 
a  športu SR vzhľadom 
na  pretrvávajúcu priaznivú 
epidemiologickú situáciu 
a zasadnutia krízového štábu 
mesta oznamuje rodičom, 
že od prvého júna sa otvoria 
všetky materské a základné 
školy. Návrat do  výchovno- 
vzdelávacích zariadení detí 
bude dobrovoľný.

Žiadame rodičov detí 
materských škôl, aby kon-
taktovali triedne učiteľky, 
prípadne riaditeľ ky škôl 
ohľadom oznámenia záujmu 
o  návštevy materskej školy. 
Informáciu je možné zaslať 
aj na emailovú adresu mater-
skej školy. MŠ Radlinského 
- Slávka Janegová, 7602424, 
msradlinskeho @ banovce . sk, 
MŠ Hollého - Alena Laginová, 
7602184, msholleho@banovce.
sk, MŠ Komenského - Andrea 
Bučková, 7603944, msko-
menskeho@banovce.sk, MŠ 

J. C. Hronského - Stanislava 
Mišová, 7603802, mshron-
skeho@banovce.sk, MŠ 5. 
apríla - Helena Šulová, 760302, 
ms5aprila@banovce.sk, MŠ 9. 
mája - Drahomíra Gogorová, 
7602303, ms9maja@banovce.
sk, MŠ Horné Ozorovce Alena 
Kopecká, 7603001, mshor-
neozorovce @ banovce . sk. 
Prednostne sa budú zaraďovať 
do výchovno - vzdelávacieho 
procesu deti zdravotníckych 
pracovníkov, polície, hasičov, 
vojakov, pedagógov, zamest-
naných rodičov a slobodných 

matiek. Materské školy budú 
do odvolania prevádzkované 
v čase od 6:30 do 15:30 h. 

Rodičia detí základných 
škôl sa budú môcť rozhodnúť 
a prihlásiť deti do výchovno - 
vzdelávacieho procesu, alebo 
nechať deti aj naďalej doma. 
Školy budú zabezpečovať 
vyučovanie na prvom stupni 
a v  piatom ročníku druhého 
stupňa. Z uvedeného dôvodu 
žiadame rodičov, aby kon-
taktovali školy ohľadom 
oznámenia záujmu návštevy 
základnej školy ich deťmi. 

Prednostne sa budú prijímať 
deti zdravotníckych pra-
covníkov, polície, hasičov, 
vojakov, pedagógov, zamest-
naných rodičov a slobodných 
matiek. 

Žiadame rodičov, aby 
dodržiavali všetky pokyny 
a  usmernenia od  riaditeľov 
materských i základných škôl.

Po  vydaní usmernení 
Ministerstva školstva SR 
budú ďa lšie informácie 
priebežne aktualizované 
na  webovej stránke mesta  
www.banovce.sk.  (MsÚ)

Na Slovensku vrástla nezamest-
nanosť za  mesiac apríl na  6,57 %. 
Náš okres je na  tom zatiaľ pomerne 
dobre. O viac informácií sme požia-
dali Gabrielu Ďurinovú, riaditeľku 

Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny 
Partizánske, pod ktorý spadá aj 
Bánovský okres: „Evidovaná miera 
nezamestnanosti bola v  mesiaci 
apríl   2020 v  okrese Bánovce nad 

Bebravou  4,51 %, čo predstavuje 856  
uchádzačov o  zamestnanie, ktorí by 
mohli ihneď nastúpiť do zamestnania. 
V  porovnaní so stavom k  mesiacu 
marec 2020 sme zaznamenali medzi-

mesačný nárast evidovanej miery 
nezamestnanosti v okrese Bánovce nad 
Bebravou o 1,31 %. Hromadné prepúš-
ťanie v okrese Bánovce nad Bebravou 
v súčasnosti nahlásené nemáme.“   (ab)

Máj je nielen 
mesiacom lásky, 
ale aj mesiacom kvetov. 
Pe s t ro s ť  j a r n e j  l ú č n e j 
a záhradnej flóry využila uči-
teľka Dominika Mališová zo 
ZŠ Komenského, keď žiakom 
z 1.B triedy okrem ONLINE 
vyučovania ponúkla „úlohu“ 
zameranú aj na živú prírodu. 
Prváci si vytvorili vlastné 
obrázky z  kvetov, ktoré 
potešia určite každého z nás... 
 (ab) Foto: dm+rodičia
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Jednosmerná premávka 
na sídlisku Stred

Participatívny rozpočet 
pre rok 2020 zrušený

Otázky k zmenám 
dopravného značenia 

Upozorňujeme obyvateľov mesta, že 
na sídlisku Stred došlo v rámci generelu 
dopravy k zmene organizácie dopravy 
na  viacerých úsekoch. Žiadame preto 
vodičov, aby sa riadili novým platným 
dopravným značením a  maximálne 
zvýšili svoju opatrnosť pri prejazde. 
V priebehu uplynulých dní sa ukázalo, 
že najkritickejšie bude zvyknúť si 
na novú jednosmernú premávku na nie-
ktorých uliciach, preto pripomíname 
dotknuté úseky. 

Jednosmerná premávka bola zave-
dená na týchto uliciach (mapa vpravo):

 ul. M. R. Štefánika zo smeru od  ul. 
Školská po križovatku s ul. Strážovská
 prepojenia ulíc K nemocnici s ul. M. R. 
Štefánika
 ul. J. G. Tajovského od  ul. Strážovská 
po bytový dom č. 1104
 ul. Strážovská zo smeru od  ul. M. R. 
Štefánika po  koniec budovy bytového 
domu  č. 124/5
 ul. Hollého za bytovým domom č. 1175 
v smere od ul. Strážovskej po OC
 ul. A. Hlinku - úzka cesta v  smere 
od  bytového domu č. 1172 (F-ka) po bytový 
dom č. 1147 (hviezdica).  (Oznam MsÚ)

Na  základe prerokovania Parti-
cipatívneho rozpočtu mesta Bánovce 
nad Bebravou s  poslancami mestského 
zastupiteľstva na  poslednom zasadnutí 
12. mája 2020, pristúpilo vedenie mesta 
k jeho zrušeniu pre rok 2020, a to z dôvodu 
úsporných opatrení vo verejných finan-
ciách v aktuálnej mimoriadnej situácii.

Cieľom zavedenia participatívneho 
rozpočtu v meste bolo posunúť samosprávu 
bližšie k občanom. Prostredníctvom tohto 
nástroja môžu totiž sami občania roz-
hodnúť o použití časti verejných peňazí. 
Naviac Bánovce nad Bebravou dávajú 
možnosť označiť za  realizátora samotné 
mesto, čo môže uľahčiť vypracovanie 
projektu. Vedenie mesta so záujmom 
očakávalo návrhy na zlepšenie niektorej 
oblasti života v našom meste, a to najmä 
v zmysle verejnoprospešného charakteru. 

Spolu bolo predložených 8 pro-
jektov. Do výzvy sa zapojili tri materské 
školy a  jedna základná škola s nápadmi 
na zlepšenie prostredia pre žiakov. Hoke-
jový klub zameral svoj projekt na nákup 
nového výstroja. Ďalšími myšlienkami 
obyvateľov alebo občianskych združení 
bolo vytvorenie prístrešku s  grilom 
a pecou v mestskom parku, organizácia 
ZERO WASTE festivalu zameraného 
na nevytváranie odpadu alebo podpora 
cezhraničnej spolupráce fotoklubov.

Otázka možnej podpory projektov 
z iných zdrojov je aktuálne zložitá. Zru-
šenie procesu Participatívneho – komu-
nitného rozpočtu pre rok 2020 na svojej 
webovej stránke oznámil aj Trenčiansky 
samosprávny kraj. Výzvy uzavreli 
aj viaceré fondy a nadácie súkromného 
sektora.  Tlačová správa mesta

Najmä na  sociálnych 
sieťach si mnohí nedá-
vajú servítku pred ústa. 
A  pritom by mali vedieť, 
že o  zmenách sa hovorilo 
už pred rokom a  občania 
mali možnosť sa k návrhu 
zmien vyjadriť. Rozhodli 
sme sa vša k reagovať 
na otázky, zaslané písomne 
do  redakcie Bánovských 
novín. Z  podnetov jednej 
o b č i a n k y  v y b e r á m e : 
„Poprosila by som, keby 
ste občanov informovali 
o  zmenách v  doprave. 
Momentálne sa spustil 
generel dopravy sídliska 
Stred. Ľudia sú zmätení, 
rozhorčení... Viem, zvyknú 
si, ale niektoré úpravy by 
bolo treba vysvetliť. Prezrela 
som si značky: napríklad 
na  Strážovskej je zákaz 
vjazdu nákladným vozidlám 
počas dňa - ale čerpajú tam 
vodu hasiči. Majú výnimku? 
Ďalej na  ulici M.R. Štefá-
nika zvrchu od  Polície je 
tam jednosmerka a  hneď 
hore sa mi zdajú vymenené 
prídavné tabule - smer 
výnimky zákaz státia. Ďalej 
je tam vjazd k  pekárni, čo 
by malo rušiť dopravnú 
značku - je táto ulica braná 
za  cestu? Teda je to križo-
vatka? a pod. Možno by bolo 
dobré nejakými cyklickými 
článkami vysvetliť ľuďom 
dôvody zmien dopravy. No 
a nakoniec: Prečo sa zmeny 
nepublikovali, aby ľudia 
mali možnosť vyjadriť sa...“

Najskôr k  tým kon-
krétnym uliciam a  situá-
ciám. O  vysvetlenie sme 
požiadali Vladimíra Fraňa 
z  oddelenia životného 

pr o s t re d i a ,  dopr av y, 
obchodu a  služieb MsÚ
v Bánovciach nad Bebravou: 
„Na  uliciach Strážovskej 
ale aj iných - Hollého, A. 
Hlinku, Vystrkov, J. G. 
Tajovského a 9. mája - bolo 
umiestnené dopravné zna-
čenie „Zóna zákazu státia
vozidiel dlhších ako 5,3 m“ 
s  dodatkovou značkou 
„neplatí v  čase od  07:00 
do  18:00“. Táto dopravná 
značka hovorí o  tom, že 
v uvedenej zóne od začiatku 
po koniec zóny je zakázané 
stáť s  vozidlom dlhším 
ako 5,3 m. Táto značka by 
mala riešiť odparkované 
„dodávky“, ktoré na obytné 
sídlisko nepatria. Čo sa 
týka vozidiel HaZZ, tie 
výnimku nemajú a  ani ju 
nepotrebujú, keďže čer-
panie vody alebo prejazd 
ich vozidla nie je v rozpore 
s  dopravným značením. 
Ulica M. R. Štefánika 
bo l a  z j e dnos me r ne n á 
od  Okresného riaditeľstva 
Policajného zboru po  kri-
žovatku prepojenia ulíc 
K nemocnici a M. R. Štefá-
nika. K prevádzke pekárne 
je možné odbočiť aj z ulice 
M. R. Štefánika – zhora, 
ale aj od ulice K nemocnici, 
pri vychádzaní od pekárne 
na M. R. Štefánika je však 
potrebné dodržiavať priká-
zaný smer vpravo.“

A  teraz k  tej infor-
movanost i a  publicite 
pripravovaných zmien. 
S  Vladimírom Fraňom 
z MsÚ sme sa zhodli v dátu-
moch, kedy boli informácie 
o  generel i  zverejnené 
v  mestských médiách. 

Takže zopár dátumov: 6. 
a  13. mája 2019 bol uve-
rejnený termín stretnutia 
občanov k  avizovaným 
zmenám doprave (BN, 
BTV, FB, web), 15. mája 
2019 bolo verejné stretnutie 
s občanmi mesta v priesto-
roch ZŠ na ul. Duklianska, 
kde mohli občania pred-
niesť svoje pripomienky 
a  otázky, následne hneď 
na to bola z tohto stretnutia 
uverejnená reportáž v BTV 
a  článok v  Bánovských 
novinách, 20. februára 
2020 bola nová reportáž 
v BTV aj o generele dopravy 
a tiež bol zverejnený generel 
dopravy po  odsúhlasení, 
27. apríla 2020 bola tlačová 
správa mesta o  zmenách 
v doprave v rámci generelu 
v Bánovských novinách, 29. 
apríla 2020 bola opätovne 
reportáž v  BTV, 14. mája
bola znovu tlačová správa 
mesta na  facebookových 
Bá novsk ých nov i nách 
(18.5.  t lačené nov iny 
nevyšli).... A  samozrejme, 
ž e všet k y in formácie 
o  genereli sa nachádzajú 
tak na  webe mesta ako 
aj na  facebooku mesta 
Bánovce nad Bebravou v 21. 
storočí. Či je to malá alebo 
dostatočná informovanosť, 
nech posúdia tí, čo čítajú 
Bánovské noviny alebo 
sledujú BTV dôsledne. Ak 
máte ešte stále nejaké nevy-
svetlené otázky, môžete 
sa obrátiť priamo na  Vla-
dimíra Fraňa (vladimir.
frano@banovce.sk) alebo 
priamo do  redakcie. Radi 
vám pomôžeme.

  Alena Borszéková

 Ponuka na  nájom nebytového 
priestoru v  budove Domu služieb 
na nám. Ľ. Štúra súp. č. 6 v Bánovciach 
nad Bebravou. Ide o nebytový priestor 
nachádzajúci sa na 1. nadzemnom pod-
laží s výmerou 188,25 m2. 
 Ponuka na  nájom nebytového 
priestoru v  budove Sokolovne, súp. 
č.  667, o. č.  4 na  ulici Radlinského 
v Bánovciach nad Bebravou s celkovou 
plochou 36,09 m2. 

 Predaj pozemku z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa - Mesto Bánovce nad 
Bebravou ako predávajúci a  Západo-
slovenská distribučná, a.s., Čulenova 6, 
816 47 Bratislava, IČO: 36 361 518, ako 
kupujúci pozemku 352/6 – zastavaná 
plocha o výmere 4 m2, k. ú. Biskupice.

Bližšie informácie o  zámeroch 
na  www.banovce.sk alebo na  úradnej 
tabuli mesta. 

P ráce na  zmenách dopravného značenia na  sídlisku Stred 
v Bánovciach nad Bebravou začali 6. mája. Nové dopravné značenie 

rozvírilo vlnu nespokojnosti niektorých občanov. 

Mesto Bánovce nad Bebravou zverejňuje zámery:
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Rokovanie mestského zastupiteľstva s mimoriadnymi opatreniami

Po  schvá lení progra mu 
zasad nut ia za  pr ítomnost i 
17 poslancov z  devätnástich 
primátorka Rudolfa Novotná 
predložila prvý návrh doplnku 
č. 5 k  VZN č. 96 na  zníženie 
dotácie na  prevádzku a  mzdy 
na  žiaka základnej umeleckej 
školy, dieťa materskej školy, dieťa 
školského zariadenia na  kalen-
dárny rok. Podrobne vysvetlila 
dôvody, ktoré viedli vedenie 
mesta k  tomuto kroku. „Pokiaľ 
príjmy dostaneme dodatočne, 
školám by sme krátenie uhradili,“ 
zdôraznila primátorka. Ako prvá 
na  túto tému vystúpila Dana 
Švecová s poslaneckým návrhom 
na stiahnutie tohto bodu z roko-
vania MsZ. Podľa nej je krátenie 
voči učiteľkám MŠ a ZUŠ nespra-
vodlivé. „Rada pre rozpočtovú 
zodpovednosť odhaduje výpadok 
až do výšky 2 miliónov eur. Kde 
zoberieme peniaze? Budeme 
brať úver na chod mesta? Všetci 
žiadajú zníženie nájmu. Siahli 
sme si na vlastné platy, ktoré sme 
znížili o 20 %... „ to sú len nie-
ktoré argumenty Márie Hajšovej, 
zástupkyne primátorky do  dis-
kusie, ktoré uviedla aj v obsiahlej 
dôvodovej správe (je zverejnená 
na  webe mesta v  materiáloch 
do MsZ). Poslankyňa Miroslava 
Hudecová poukázala okrem 
iného aj na  protizákonnosť 
uznesenia so spätnou platnosťou 
od 1. apríla, aj na vágnosť návrhu 
bez kvantifikácie a  upozornila: 
„Mesto má problém, ale týmto 
rozhodnutím dostane do  prob-
lémov ďalších šesť právnych 
subjektov.“ Tiež bola za stiahnutie 
z  rokovania. Právnik mesta 
a hlavný kontrolór potvrdili, že 
návrh doplnku k VZN je v súlade 
s  právnymi normami. Po  širšej 
diskusii aj ostatných poslancov 
dostali slovo aj prítomní ria-
ditelia škôl. Za  návrh stiahnuť 
materiál z  rokovania boli  len 
dve spomínané poslankyne, 13 
poslancov bolo proti stiahnutiu, 
dvaja sa zdržali. Návrh doplnku 
č. 5 k VZN č. 96 o určení výšky 
dotácie bol nakoniec schválený 
14 poslancami. Ide o  zníženie 
mesačnej dotácie všetkých škol-
ských zariadení na žiaka v zria-
ďovateľskej pôsobnosti mesta, 
ako aj súkromných školských 
zariadení, o 20 % do ukončenia 
mimoriadnej situácie v súvislosti 
s ochorením Covid-19.

Bez diskusie boli schválené 
ďalšie doplnky - Doplnok č.13 
k  VZN č. 72 o  určení výšky 
príspevku zákonného zástupcu 
na  čiastočnú úhradu výdavkov 
v  školách a  školských zariade-
niach v  meste a  doplnok č. 8 
k VZN č. 53 o poskytovaní dotácií 
právnickým osobám a fyzickým 
osobám – podnikateľom. Na avi-
zované odporúčania Rady pre 

rozpočtovú zodpovednosť vo 
veci plánovaného v ý padku 
verejných príjmov začiatkom 
apríla 2020 mesto pristúpilo ku 
kráteniu schválených dotácií 
o 50 %.

„Od 1.7. 2020 dôjde o.i. k zave-
deniu nových povinností vyplýva-
júcich pre obce a mestá, mení sa 
samotná definícia komunálnych 
odpadov a zodpovednosť za  jeho 
nakladanie. Zákon ukladá obci 
povinnosť bezplatne sa postarať 
a  odoberať od  podnikateľských 
subjektov a  iných organizácií 
obaly a  neobalové výrobky, 
takzvané komunálne odpady 
z iných zdrojov, ktoré im vzniknú 
pri podnikateľskej činnosti. Dopo-
siaľ boli firmy povinné postarať 

sa o  tzv. podnikateľský odpad, 
ktorý im vznikol bezprostredne pri 
výkone ich podnikateľskej činnosti 
na vlastné náklady. Po novom tzv. 
komunálny odpad z iných zdrojov 
budú môcť f irmy odovzdať 
bezplatne na  zbernom dvore, 
čím sa zároveň predpokladá 
výrazný nárast týchto komodít 
oproti predchádzajúcim rokom, 
ale najmä zvýšenie finančných 
nákladov na  ich zber, manipu-
láciu, prepravu a zhodnotenie...“
toľko citácia z dôvodovej správy 
k  návrhu doplnku č. 1 v  VZN 
č. 91 o  nakladaní s  odpadom. 
Prednosta MsÚ Vladimír Vranka 
zdôraznil, že ide len o  obalové 
materiály menších podnikateľ-
ských subjektov, nakoľko veľké 
supermarkety majú zmluvných 
odberateľov tohto odpadu.

Po vyhodnotení pripomienok 
k návrhu doplnku č. 4 k VZN č. 
93 o  schválení prevádzkového 
poriadku pohrebísk a  domov 
smútku v  meste Bánovce nad 
Bebravou a  v  jeho mestských 
častiach a  pohrebnej služby bol 
doplnok schválený. Ide nielen 
o zakomponovanie novely zákona 
do  VZN, ale aj o  zvýšenie cien 
služieb a  nájmov za  užívanie 
hrobových miest, kde sa cena 
nemenila od roku 2006. 

Všetky dôvodové správy ku 
schváleným doplnkom k  Vše-
obecne záväzným nariadeniam 
mesta nájdete na webovej stránke 
mesta v časti samospráva, mate-
riály do MsZ.

Návrh na  zmenu rozpočtu 
mesta na rok 2020 opäť priniesol 
dlhšiu diskusiu. Zmeny predsta-
vila zástupkyňa prednostu Eva 
Straňáková a  viceprimátorka 
Mária Hajšová zdôraznila, že ešte 
teraz nevieme, aký bude skutočný 

výpadok príjmov do  rozpočtu. 
K  navrhovaným zmenám mali 
poslankyne Naďa Ondrejková 
a  Dana Švecová výhrady len 
k položke vyše 27 tisíc eur na pro-
jekt rekonštrukcie sociálnych 
zariadení v  ZŠ Komenského 
(škola získala 50 tisíc z  minis-
terstva na  riešenie havarijného 
stavu), nakoľko mesto túto školu 
dlhodobo dotuje a odporúčali ria-
diteľovi školy, aby hľadal fi nancie 
z  mimorozpočtových zdrojov. 
Návrh poslankyne Ondrejkovej 
v yňať túto položku pre ZŠ 
Komenského z rozpočtu - nepre-
šiel. Návrh na zmenu rozpočtu, 
tak ako bol predložený poslancom 
do rokovania a zverejnený vopred 
aj na  webstránke mesta, bol 

schválený 15 poslancami, proti 
boli 2 poslankyne.

„Okrem poklesu výnosu dane 
z príjmov FO bude mať na roz-
počty samospráv negatívny 
vplyv aj pokles miestnych daní 
a poplatkov. Bude ešte niekoľko 
týždňov alebo mesiacov trvať, 
kým nadobudneme konečný 
obraz o vplyve súčasnej epidémie 
na ekonomiku a verejné fi nancie. 
Preto sa musíme správať zodpo-
vedne tak, aby sme zabezpečili 
chod mesta a  výška nákladov 
neohrozila jeho fungovanie. 
Najväčší výpadok príjmov sa 
očakáva v  mesiacoch máj až 
august. Hrozí reálny problém 
v tvorbe zdrojov na krytie dlhovej 
služby už v priebehu tohto roka,“
to je len zlomok dôvodovej správy 
k  zmene rozpočtu mesta, ktorú 
pripravila Eva Straňákovú. (Plne 
znenie nájdete na webe mesta.)

Znižovanie dotácie na žiaka 
resp. dieťa malo svoje pokračo-
vanie aj v druhej časti rokovania 
MsZ, keď sa schvaľovalo v zmysle 
VZN č. 96 zníženie mesačnej 
dotácie na  prevádzku a  mzdy 
na  žiaka základnej umeleckej 
školy, dieťa materskej školy, dieťa 
školského zariadenia na rok 2020 
od  1.4.2020 až do  ukončenia 
mimoriadnej situácie v súvislosti 
s ochorením Covid-19. Nakoľko 
k tejto problematike už diskusia 
poslancov bola, poslankyňa 
Ondrejková navrhla len 10 % 
krátenie. Slovo dostali opäť ria-
ditelia škôl. Ján Lobotka zo ZŠ 
Partizánska a Andrej Kúdela zo 
ZŠ Gorazdova potvrdili, že vedia 
a  už teraz aj šetria vo všetkých 
smeroch. Silvester Lavrík zo ZUŠ 
by navyše uvítal viaceré alterna-
tívne riešenia, aby sa školy vedeli 
pripraviť. Eva Straňákova potvr-

dila, že mzdové náklady tvoria 
dve tretiny všetkých nákladov 
školy a z tých plánovaných 20 % 
by to bolo nakoniec len 13 %. 
Navrhla krátenie zanalyzovať 
a vrátiť sa k tomu až na júnovom 
zastupiteľstve. V  ďalšej diskusii 
už hrali svoju úlohu emócie. Aj 
z  tohto dôvodu bola vyhlásená 
prestávka. Po  prestávke bol 
tento bod z rokovania stiahnutý 
všetkými, v  tom momente 16 
prítomnými poslancami.

V ďalšom programe schôdze 
boli bez diskusie schválené zmeny 
v  odmeňovaní členov ZPOZ-u, 
nav rh nuté odpredaje  resp. 
prevody mestských pozemkov, 
ako aj zámer na prenájom 36 m2 
v objekte Sokolovne na prízemí. 

V rámci pracovných materiálov 
dostali poslanci aj informácie 
o  Participatívnom rozpočte 
mesta ,  v rátane informácií 
o  8 prihlásených projektoch. 
Väčšina poslancov bola za zasta-
venie tohto rozpočtu na  tento 
rok práve z dôvodu mimoriadnej 
situácie v mestských fi nanciách.

Ďa lšie náv rhy uznesení 
sa dotýkali predaja pozemkov 
v  Priemyselnom parku Horné 
Naštice obchodnou verejnou 
súťažou a  po  vyše roku boli 
podmienky obchodnej verejnej 
súťaže predložené na schválenie. 
„Je výnimočná situácia, nevieme, 
či bude o pozemky záujem, či je 
ten správy čas na  predaj, keďže 
fi rmy nevedia, ako bude,“ povedal 
poslanec David Holý. K  jeho 
názoru, že verejná súťaž by v tejto 
situácii pravdepodobne stratila 
zmysel, sa pridali viacerí poslanci. 
Navyše obchodné podmienky 
ešte neboli prerokované v komi-
siách MsZ, nakoľko tie sa nemohli 
kvôli pandémii zísť. David Holý 
podal návrh na stiahnutie pre-
daja pozemkov priemyselného 
parku a za tento návrh zdvihlo 
ruku 11 poslancov, 6 bolo proti. 
„Akceptujem názor väčšiny... ale 
čím viac to budeme odkladať, 
tým pôjde cena nižšie,“ tlmočila 
svoj osobný názor primátorka, 
„Myslím si, že nie Covid-19, ale 
to naše odkladanie odradí záu-
jemcov, povedal na margo prob-
lému poslanec Richard Makýš.

Vzhľadom k  uzatvoreným 
prevádzkam počas pandémie 
MsZ schválilo odklad úhrady 
n á j o m n é h o  z a   n e b y t o v é 
priestory a  pozemky na  letné 
terasy vo vlastníctve mesta 
a  poplatky za  záber verejného 
priestranstva na  letné terasy 

pre podnikateľské subjekty 
s účinnosťou od 1. apríla do 15. 
októbra 2020.

N a   n á v r h  p r i m á t o r k y 
poslanci dočasne znížili aj jej plat 
a  plat zástupkyne primátorky. 
Na žiadosť hlavného kontrolóra 
bol znížený aj plat hlavného kon-
trolóra o 20 %.

S  bl íž iacim sa  záverom 
rokovania primátorka informo-
vala poslancov o  príprave 3D 
prezentácie Múzea Partizánskej 
brigády Jana Žižku. Zdôraznila 
intenzívne informovanie občanov 
o  harmonograme čistenia, aby 
zamedzili parkovaniu áut na uli-
ciach, ktoré sa mali čistiť. Poďa-
kovala poslancom, ktorí volali 
a písali, ako pomôcť mestu, keď 
sa vyhlásili mimoriadne opat-
renia kvôli šíreniu koronavírusu. 
Mnohí poslanci osobne roznášali 
rúška seniorom. Poďakovala 
aj ženám, ktoré rúška šili, tým 
najaktívnejším poďakuje osobne.

P r i m á t o r k a  p o ž i a d a l a 
poslancov, aby interpelácie 
podali písomne a tie budú spolu 
s  odpoveďami kompetentných 
zverejnené na  webe mesta aj 
pre občanov, tak ako sú aj tie 
z posledného MsZ 12. februára

V   d i s k u s i i  p o u k á z a l a 
Dana Švecová na  financovanie 
športového areálu na Dubničke, 
spravovaného predsedom OZ 
ŠHOK. K niektorým finančným 
nákladom z rozpočtu sa vyjadril 
prednosta Vladimír Vranka a pri-
mátorka zdôraznila okrem iného 
aj presne nastavené pravidlá, ako 
má areál fungovať. Diskutovalo 
sa aj o novom spôsobe kosenia, 
kde Michal Pojtek z MsÚ vysvetlil 
novinky, najmä postup dvoch 
pracovných skupín koscov, kde 
by sa každá etapa kosenia mala 
skrátiť na tri týždne. Poslankyňa 
Miroslava Hudecová sa zaujímala 
o  prípravu verejného obstará-
vania technických služieb mesta, 
čo je tiež cesta šetrenia fi nancií. 
Podľa informácií kompetentných 
z MsÚ už sú spracované niektoré 
oblasti a  prednosta Vladimír 
Vranka zdôraznil, že kľúčovou 
oblasťou technických služieb 
sú odpady. A  tu sa zákonné 
podmienky neustá le menia. 
Aj samotný záver diskusie bol 
o  peniazoch, o  krátení o  50 % 
dotáci í športov ým k lubom, 
možno niektoré nedostanú ani 
tú polovicu. „To, že sa chceme 
správať ekonomicky zodpo-
vedne, musíme o  tom hovoriť. 
Peniaze chýbajú... a  budú sa 
krátiť aj naďalej, uvidíme, ako 
sa bude situácia vyvíjať,“ pove-
dala primátorka a úplne na záver 
poďakovala za aktivitu všetkým 
poslancom, s ktorými sa stretne 
na  zasadaní v  stredu 17. júna 
o 10.00 h v MsKS. 

Alena Borszéková

Peniaze chýbajú... 
a budú sa krátiť aj naďalej

Z a mimoriadnych protiepidemiologických opatrení sa 12. mája uskutočnilo rokovanie Mestského zastupiteľstva v Bánovciach nad Bebravou, 
ktoré pôvodne malo byť v apríli. Mimoriadne nebolo len tým, že sa rokovalo počas pandémie na Covid-19, ale začalo už o 11. hodine 

dopoludnia. A len pár dní predtým hlavný hygienik SR rozhodol aj o možnosti prítomnosti občanov. Dlhé diskusie poslancov boli najmä 
o rozhodnutiach, ako nastaviť rozpočet na tento rok, keďže sú, resp. ešte aj budú obrovské výpadky v príjmoch. Tá lepšia prognóza hovorí 
o výpadku okolo 500 tisíc, tá horšia o dvoch miliónoch eur. A tie treba niekde „vziať“ a ušetriť. Najmä na investíciách.
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SOM občan, mám názor... Má zmysel odpad triediť, keď platíme viac?

Vážený pán Jozef Cimra,
v nedeľných večerných správach (24. 

5. 2020) sme si opäť vypočuli informáciu, 
že v  budúcom roku mestá budú musieť 
VIAC triediť odpad (+bioodpad) a  naše 
platby budú opäť VYŠŠIE! Štát úpravou 
zákonných poplatkov za  uloženie zme-
sového komunálneho odpadu v závislosti 
od miery separácie v danom meste či obci 
sa snaží týmto spôsobom všetkých svojich 
občanov MOTIVOVAŤ k  vyššej miere 
triedenia. Poplatky, ktoré sú určené naria-
dením vlády končia v environmentálnom 
fonde a majú byť používané na ekologické 
projekty. Zákonné povinnosti pri spraco-
vaní a uložení zmesového komunálneho 
odpadu účinné od  1. 1. 2021 vo forme 
„spracovania odpadu pred uložením“ 
môžu zapríčiniť ďalší vysoký rast nákladov 
a zároveň aj poplatkov pre občanov. 

Poplatok za komunálne odpady pre rok 
2020 naše mestské zastupiteľstvo muselo 
zvýšiť, podobne ako aj v  iných obciach 
a mestách na Slovensku. Je to o 1,22 eura 
na mesiac za osobu. Dôvodom zvýšenia 

ale nie je „kolektívna vina“ za iných, ako 
píšete, ale predovšetkým NÁRAST fi nanč-
ných nákladov na tzv. skládkový poplatok 
(poplatok za ukladanie na skládku) z 10 
eur na 13 eur  za 1 tonu objemného a za 1 
tonu komunálneho odpadu (platíme 
štátu). Rovnako došlo k NÁRASTU ceny 
za  uloženie odpadov na  skládku o  20 % 
(platíme skládke). Do  kalkulácie ceny 
za  komunálne odpady sme museli pre-
mietnuť aj zákonný NÁRAST mzdových 
nákladov ľudí, ktorí zabezpečujú zvoz, 
vývoz odpadov na skládku a manipuláciu 
s  nimi. Poplatky čiastočne zvyšujú aj 
náklady na zberné nádoby, na prevádzku 
zberného dvora, na  odstraňovanie čier-
nych skládok, budovanie krytých stojísk, 
kompostérov, atď. V porovnaní s minulým 
obdobím dochádza  každoročne k nárastu 
celkového množstva vyprodukovaného, 
ale aj VYTRIEDENÉHO odpadu.

Čiže: v  roku 2019 sme sa nachádzali 
v nižšom pásme a poplatok predstavoval, 
ako uvádzam, 10 eur/tona uloženého 
zmesového komunálneho odpadu. V roku 

2019 sme ale lepšie triedili, dostali sme 
sa do  výhodnejšieho pásma, no napriek 
tomu je nárast poplatku od  štátu pre 
mesto na  13 eur/tona. Poplatok rastie 
z roka na rok. Ak by sme zostali na úrovni 
roku 2019 v triedení aj v tomto roku, tak 
by sme platili poplatok až 22 eur/tona. 
Dobrým triedením v  roku 2019 šetríme 
v roku 2020 čiastku 9 eur na tone odpadu, 
čo predstavuje pri 5 tisíc tonách úsporu až 
45 tisíc eur len na samotnom zákonnom 
poplatku. Pre ilustráciu ešte uvádzam 
zjednodušenú štruktúru tvorby poplatku 
pre občana: V priemere vyprodukuje jedna 
osoba cca 250 kg zmesového komunálneho 
odpadu na skládku. Poplatok za uloženie 
na skládku je 34,20 eur za tonu (bez DPH) 
a poplatok za uloženie pre štát je 13 eur 
za tonu. 

Poplatok 35 eur ročne môžeme rozdeliť 
na:1. Poplatky odvedené do štátneho roz-
počtu - a) Daň z pridanej hodnoty je 5,80 
eur, b) Poplatok za uloženie (1/4 z 13 eur) 
je 3,25 eur (nariadenie vlády č. 330/2018 
Z. z), 2. Uloženie odpadu na skládke (1/4 

z 34,20 eur) je 8,55 eur, 3. Ostatné služby 
(vývoz odpadu, prevádzka strojov, náklady 
na zberné nádoby, na prevádzku zberného 
dvora, na odstraňovanie čiernych skládok, 
spracovanie bioodpadu, dočisťovanie 
stanovíšť, jarné a  jesenné upratovanie 
atď.) sú 17,40 eur ročne. Mesačný poplatok 
na občana za služby predstavuje v tomto 
prípade sumu cca 1,45 eur na osobu. 

Odstrániť kolektívnu zodpovednosť 
za  samotnú tvorbu odpadov je ekono-
micky možné pri individuálnej bytovej 
výstavbe, pri hromadnej bytovej výstavbe 
je to možné len za  cenu ozaj veľmi 
vysokých nákladov. Základom každej 
dobrej spoločnosti je, aby si vedela 
po sebe „upratať“. Je potrebné sa správať 
ekologicky a v prvom rade predchádzať 
samotnému vzniku odpadu. Všetko je 
to v našich rukách... Triedenie má veľký 
zmysel. 

ĎAKUJEM Vám, pán Cimra, ako 
aj všetkým občanom, ktorí sa správajú 
zodpovedne! 

 Rudolfa Novotná, primátorka

Otvorený list pre pani primá-
torku: V týchto dňoch som obdržal 
rozhodnutie na miestny poplatok 
za  komunálne odpady pre rok 
2020. Vami vyrubený poplatok 
je 70,05 eura/rok/2 osoby, čo je 
oproti minulému roku viac o 14,65 
eura. Viem, že tento poplatok sa 

zvyšuje v každom meste, či dedine 
na  celom Slovensku, hlavne pre 
nedostatočné triedenie odpadu 
občanmi, čím vznikajú väčšie 
náklady pre mestá na jeho správne 
vytriedenie. 

Vážená pani primátorka, 
bývam v  našom meste od  roku 

1975 a  odkedy sa komunálny 
odpad triedi, tak ho moja rodina 
poctivo triedila a doteraz triedi. 
Očakávam Vašu odpoveď: „že nie 
všetci triedime komunálny odpad“ 
a preto sa poplatky tak razantne 
museli zvýšiť. Lenže dávno je preč 
doba kolektívnej viny, keď musíme 

trpieť za neukáznených spoluob-
čanov my, ostatní, ktorí si riadne 
svoje povinnosti plníme. Zistil 
som, že čím viac triedim, tým 
viac platím. Nakoľko odmietam 
kolektívnu vinu, mali by ste sa 
presvedčiť a  hlavne dokázať mi, 
aké chyby pri triedení robím. 

Následne potom môžete pristúpiť 
k  tak razantnému zvýšeniu 
poplatkov. 

V  závere sa zamýšľam, či 
vlastne má zmysel odpad triediť. 
Za  takýchto podmienok, ktoré 
nám boli zo strany mesta nasta-
vené – určite nie!  Jozef Cimra

Vysoké školy predstavujú v každej krajine 
inštitúcie, v ktorých je sústredená najvyššia 
forma vzdelávania, vedy, výskumu a od ich 
kvality priamo závisí ďalší rozvoj spoločnosti. 
V duchu tejto fi lozofi e si zakladatelia Vysokej 
školy ekonómie a  manažmentu verejnej 
správy v  Bratislave (VŠEMvs) predsavzali 
vybudovať na Slovensku takú vysokoškolskú 
inštitúciu, ktorá bude svojou vzdelávacou 
a vedecko-výskumnou činnosťou prispievať 
ku skvalitneniu správy vecí verejných 
a k zlepšovaniu kvality života a podnikania 
v regiónoch Slovenska. 

Naša vysoká škola ponúka úspešným 
absolventom stredných škôl bakalárske štú-
dium v študijných programoch Manažment 
malého a  stredného podnikania, Verejná 
správa a  Ekonomika a  manažment verej-
ných služieb, pričom absolvent získa titul 
„Bc.“ s  možnosťou pokračovať v  magister-
skom („Mgr.“) štúdiu. VŠEMvs ďalej ponúka 
rigorózne konanie a po jeho ukončení získa 
absolvent titul „PhDr.“. Od nového akade-
mického roka 2020/2021 poskytuje VŠEMvs 
aj tretí stupeň vzdelávania – doktorandské 
štúdium (s  akademickým titulom philo-
sophiae doktor „PhD.“) v doktorandských 
študijných programoch Manažment malého 
a stredného podnikania a Verejná správa.
Atraktivitu študijných programov, vysokú 
kvalitu výchovno-vzdelávacieho procesu 
podporenú modernou budovou a špičkovými 
informačnými technológiami potvrdzuje 
trvale vysoký záujem uchádzačov o štúdium 
i počet úspešných absolventov. 

Dôležitým krokom, ktorý VŠEMvs 
urobila, bolo zriadenie Miesta Prvého 

Kontaktu v okresnom meste Bánovce nad 
Bebravou v  spolupráci so samosprávou 
mesta. VŠEMvs vytvorila podmienky pre 
štúdium absolventom stredných škôl nielen 
z  bánovského regiónu, ale aj záujemcom 
z ďalších okresov, ktorí sú popri zamestnaní 

taktiež študentmi VŠEMvs v  Bratislave 
s možnosťou využívať konzultácie vybra-
ných predmetov v MPK Bánovce.

VŠEMvs ponúka bakalárske študijné 
programy v  dennej forme kombinovanou 
metódou pre akademický rok 2020/2021:

VEREJNÁ SPRÁVA so zameraním na:

 Financovanie verejných projektov
 Verejné obstarávanie
 Digitalizácia verejnej správy

MANAŽMENT MALÉHO A STREDNÉHO 
PODNIKANIA so zameraním na:

 Manažment začínajúcich fi riem (start-up)
 Personálny manažment & ľudské zdroje
 Digitálny marketing

EKONOMIKA A MANAŽMENT 
VEREJNÝCH SLUŽIEB so zameraním na:

 Ekonomika a manažment vzdelávania
 Ekonomika a  manažment zdravotníctva 
  a sociálnych služieb
 Ekonomika a manažment cestovného ruchu

Prečo je denná forma štúdia kombinovanou 
metódou pre študentov zaujímavá?

Denná forma štúdia s využitím kombino-
vanej metódy znamená, že výučba sa realizuje 
prevažne len v piatok popoludní a v sobotu, 

s menším podielom prezenčnej metódy výučby, 
ktorá je nahradená dištančnou metódou. Táto 
metóda je vhodná pre tých študentov, ktorí 
s ohľadom na  iné povinnosti (napr. zamest-
nanie) nemajú dostatočný priestor zúčast-
ňovať sa na výučbe v pracovných dňoch. 

Ako prebieha výučba na VŠEMvs?
Výučba je organizovaná tak, že študent má 

možnosť absolvovať prednášky k predmetom 
v Bratislave (študentom je poskytnutá pod-
pora výučby aj formou konzultácií v našom 
Mieste Prvého Kontaktu v BÁNOVCIACH 
NAD BEBRAVOU) a  povinne bude musieť 
plniť úlohy a zadania, časť prezenčnej výučby 
je zabezpečená dištančnou metódou s  vyu-
žitím našich digitálnych portálov.

Prečo študovať na VŠEMvs?
Vysoká škola ekonómie a manažmentu 

verejnej správy v Bratislave je moderná vysoká 
škola, ktorá dáva šancu všetkým uchádzačom 
o štúdium. S dôrazom na internacionálnu kva-
litu a individuálny prístup nášho pedagogic-
kého zboru, a s unikátnou IT infraštruktúrou 
a zabezpečením, vrátane služieb nášho Kariér-
neho Centra a start-up inkubátora GrowUp 
je VŠEMvs zárukou úspechu pre absolventov 
uplatniť sa na trhu práce, ako aj v podnikaní 
a to nielen doma, ale aj v zahraničí.

Podrobné informácie o  podmienkach 
a priebehu štúdia sú na webových stránkach 
vysokej školy www.navysku.vsemvs.sk, www.
vsemvs.sk/Studium, prípadne aj na našich so-
ciálnych sieťach. Špecifi cké informácie o mož-
nosti študovať dennú formu kombinovanou 
metódou poskytne Mgr. Jana TURČANOVÁ,
mobil +421 918 688 871.

MODERNÉ ŠTÚDIUM 
SO SKVELÝM UPLATNENÍM

Študenti z MPK Bánovce nad Bebravou na štátnych skúškach

Platená inzercia
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Beáta Smatanová, rod. Školková *1961
Ján Žák *1932

Opustili nás

Martin Plačko a Lenka Raganová
Peter Bakoš a Karin Poláčková
Peter Záhumensk ý a Zuzana Lukačovičová

Uzavreli manželstvo

Zbor pre občianske záležitosti

Uvoľňovanie kultúrnych podujatí

Vážení spoluobčania, 
obsa hom člá nku Vá m 
chceme pripomenúť činnosť 
skupiny ľudí, ktorí pre Vás 
pripravujú slávnosti k Vašim 
sviatočným udalostiam. 
Už mnoho rokov ľudské 
spoločenstvá delia svoj 
čas na  všedný a  sviatočný. 
Sviatočný čas je vnímaný 
aj ako výnimočný, nekaž-
dodenný. Sú to významné 
momenty v živote každého 
človeka, ktorým sa pripisuje 
zvláštny význam. Spájajú 
sa s  ním praktiky vyjad-
rujúce uznávané hodnoty. 
Vznikali rituály – obrady, 
inštitúcie, ktoré dbajú o ich 
dodržiavanie. Výnimočné 
momenty súvisiace s  ply-
nutím biologického, rodin-
ného či pracovného života 
jednotlivca, ale aj s  jeho 
príslušnosťou k spoločnosti 
či spoločenstvám, ktorých 
je členmi nazývané aj sviat-
kami. Vzťahy občan – štát 
– spoločnosť sa v obradovej 
kultúre formovali už od čias 
antiky. Vytvoril sa systém 
občia nskej  obrad nost i 
orientovanej na  životný 

cyklus človeka. Občianske 
obrady a  celý komplex 
aktiv ít s  nimi spojený 
zabezpečoval štát prostred-
níctvom inštitúcie, ktorú 
pre tento účel zriaďovali 
mestské a miestne národné 
výbory – súdobé orgány 
zodpovedajúce dnešným 
mestsk ý m a  obecný m 
úradom. Názov tejto inšti-
túcie sa ustálil v 60. rokoch 
20. storočia ako Zbor pre 
občianske záležitosti.

Hlavnou činnosťou 
ZPOZ je organizovanie 
občianskych obradov: 
 I. občianske obrady: 
uzav ret ie ma nželst va , 
pohreb, občianska rozlúčka 
na cirkevnom pohrebe,
 II. rodinné slávnosti: 
vítanie detí do  života 
(individuálne, kolektívne), 
životné jubileá, jubilejné 
sobáše, prijatie novoman-
želov po cirkevnom sobáši,
 III. spoločenské slávnosti: 
rozlúčka s  materskou 
školou, Deň prvákov, roz-
lúčka so základnou školou, 
odovzdávanie maturitných 
stužiek, odovzdávanie 

maturitných vysvedčení, 
výučných listov, slávnosť 
ku Dňu matiek, slávnosť ku 
Dňu otcov, slávnosť výročia 
spoločenskej organizácie 
(športovci, požiarnici), 
poďakovanie darcom krvi, 
ocenenie učiteľov (Deň 
učiteľov), prijatie a ocenenie 
športovcov, stretnutie troch 
generácií, podujatie ku Dňu 
detí, podujatie pre seniorov 
(Mesiac úcty k  starším), 
podujatie k Svetovému dňu 
životného prostredia, ku 
Dňu Zeme a iné podujatia.
 IV. spomienkové sláv-
nosti: na  významnú osob-
nosť kultúrno-spoločen-
ského života, k historickým 
udalostiam mesta, pietna 
spomienka pri príležitosti 
Pamiatky zosnulých, iné 
slávnosti pri príležitosti 
v ý ro č i a  v ý z n a m nýc h 
osobnost í ,  pa mät ných 
dní a  sviatkov. V  rámci 
spomienkových slávností 
sa využíva forma udelenia: 
Ceny primátora, udelenie 
čestného občianstva, pri-
jatie významnej delegácie 
– osobnosti na pôde mesta, 

uvedenie obecných, mest-
ských insígnií (erb, pečať, 
zástava), uzatvorenie dru-
žobnej (partnerskej) zmluvy 
na pôde mesta, prvé zasad-
nutie mestského zastupiteľ-
stva, ukončenie volebného 
obdobia poslancov samo-
správy – poďakovanie a iné 
podujatia mesta,
 VI. Iné: podujatie pre 
kluby dôchodcov a domovy 
dôchodcov, podujatia pre 
detské domovy, podujatia 
pre špecifi cké skupiny, náv-
števy starších a  osamelých 
občanov.

Zbor pre občianske 
zá ležitost i má tradíciu 
i  v  našom meste. Účinku-
júci na  realizácii obradov 
a  slávností spolupracujú 
s mestským úradom, ktorý 
je jeho zr iaďovateľom 
a  s  ďalšími spoločenskými 
orga n i z ác ia m i  a   jed-
notlivcami v  meste, pre 
ktorých je práca v ZPOZ-e 
formou sebarealizácie a tiež 
občianskej part icipácie 
na komunálnom živote. 

 Výbor ZPOZ 
 v Bánovciach nad Bebravou

Gymnazisti v celoštátnej 
geografickej olympiáde

Po  úspechu v  kraj-
skom kole geografickej 
olympiády sa žiaci septimy 
Gymnázia Janka Jesen-
ského Lucia Kajanová 
a  Jakub Mazák nestratili 
ani v  celoštátnom kole 
súťaže, opäť dištančnou 
for mou .  Poz os t áv a lo 
z  troch častí – veľmi 
náročného vedomostného 
testu, multimediálneho 
a praktického testu. Najmä 
praktický test si vyžadoval 
širokú paletu zručností 

– IT, kartografické, gra-
fické, analytické a  ďalšie.
Tentokrát museli súťažiaci 
navrhnúť koncept trasy 
potuliek po  regióne so 
zastávkami. Bolo potrebné 
spracovať mapu, podrobne 
popísať a  zdokumen-
tovať trasu a  pripraviť 
informačné tabule k  jed-
notlivým stanovištiam. 
Spomedzi 38 účastníkov 
celoštátneho kola kategórie 

Z túto úlohu dobre zvládla 
Lucia Kajanová a  cel-
kovo obsadila deviate 
miesto. Veľmi dobre si 
počínal aj Jakub Mazák, 
stal sa taktiež úspešným 
riešiteľom a  obsadil 16. 
priečku . Menovaní sa 
zaradili k špičke mladých 
slovenských geografov 
a v prípade štandardného 
pokračovania olympiády 
by sa Lucia Kajanová 
moh l a  s t a ť  č le n kou 
reprezentačného tímu Slo-

venska v medzinárodnom 
kole. Koronavírus v tomto 
roku ale nedovoľuje pokra-
čovanie súťaže na  medzi-
národnej úrovni. Srdečne 
blahoželáme žiakom aj ich 
garantke Denise Žitňan-
skej. Veríme, že o  rok 
sa im podarí opäť takto 
vynikajúco reprezentovať 
školu a bude im umožnené 
vycestovať aj na medziná-
rodnú sútaž.  (gjj)

Literárne ocenenie
Máme veľ kú radosť 

z  ďa lšieho l iterárneho 
úspechu našich žiakov zo 
ZŠ Gorazdova. Tento raz 
v  celoslovenskej literárnej 
súťaži Dúha, ktorej vyhla-
sovateľom je Ministerstvo 
školstva, vedy, výskumu 
a  športu SR a  usporia-
dateľom Ľubov nianske 
osvetové stredisko. Celkom 
24 rokov trvania súťaže 
predstavuje istú záruku 
kvality, ale aj vytrvalosti 
a odhodlania. Organizátori 
ponúkli súťažiacim veľmi 
zaujímavú, ale aj optimis-
tickú tému Šťastné chvíle 
s mojimi blízkymi a záležalo 
len na šikovnosti a kreativite 
mladých spisovateľov, ako sa 

s témou popasujú. Teší nás, 
že vo veľkej konkurencii 
žiakov z  celého Slovenska, 
sa našim mladým autorom 
podarilo uspieť hneď dva-
krát, keď v  tretej kategórii 
sa na  1. mieste umiestnila 
Pau l í n k a Ž at ková  zo 
7.A triedy a  z  kategórie 
mimoriadnych ocenení 
získal Cenu Slovenského 
zväzu prot i fašist ických 
bojovníkov Šimon Oravec
zo 6.A. Úspešným mladým 
spisovateľom úprimne bla-
hoželáme, tešíme sa s nimi 
z  ich úspechu a  dúfame, 
že nás budú svojimi prá-
cami milo prekvapovať aj 
v budúcnosti. 

Jana Fabianová

Postupné uvoľňovanie obmedzení 
súvisiacich s  pandémiou sa dotýka aj 
aktivít v kultúre a hromadných podu-
jatí. Vieme, že sa povoľuje organizovať 
kultúrno – spoločenské podujatia 
do  100 ľudí. Týmto nariadeniam sa 
prispôsobuje aj plán kultúrnych podu-
jatí v Bánovciach nad Bebravou. V júni 
pripravujeme ďalší diel Živej knižnice 
– rozhovorov nielen o knihách, po čase 
nás opäť navštívi obľúbený Braňo 
Jobus. Toto podujatie by už malo byť 
pre verejnosť prístupné v  priestoroch 
Kultúrneho centra Ži:va, samozrejme 
pri dodržaní všetkých nariadení. Pra-
cujeme aj na  režime Kultúrneho leta 
v  mesiacoch júl a  august. Pripravený 
už máme aj konkrétny program, o ňom 
vás však budeme informovať čoskoro, 
keďže stále nie je isté, aké veľké budú 
výpadky v príjmoch mesta, a teda koľko 

peňazí investujeme do podujatí, ako je 
Kultúrne leto. 

Najbližšie sa ale môžete tešiť 
na  obnovenie premietania Filmového 
klubu Kassandra. Vo štvrtok 4. júna 
zaradíme film Zažiť to znovu, ktorý 
bol plánovaný v mesiaci marec. Ďalším 
júnovým fi lmom bude oceňovaný fi lm 
Sklenená izba, ktorý premietneme 18. 
júna. Malá zmena nastáva v  mieste 
premietania, ktoré sa dočasne presúva 
z Kultúrneho centra Ži:va do Mestského 
kultúrneho strediska, kde sme schopní 
lepšie zabezpečiť všetky preventívne 
hygienické nariadenia súv isiace 
s  momentálnou situáciou. Na  konci 
júna tiež plánujeme zorganizovať pre-
mietanie cestovateľských fi lmov Expe-
dičná kamera, ktoré bolo plánované 
v apríli. Tešiť sa môžete na zaujímavé 
filmy z  celého sveta a  samozrejme aj 

na hostí. O podrobnostiach vás budeme 
informovať prostredníctvom bánov-
ských médií, internetových kanálov 
a plagátov.

V  súčasnosti je prevádzka MsKS 
je obmedzená na  prijímanie inzercie, 
poskytovanie výlepnej služby, príp. 
rezervovanie priestorov pre budúce 
obdobie. Pohybové aktivity (zumba, 
kruhové tréningy, joga, šúľaná a pod.) 
sú stále pozastavené. Veríme však, že už 
čoskoro sa rozbehnú aj tieto obľúbené 
aktivity.

Knižnica zatiaľ pracuje v  obme-
dzenom režime, v skrátených otváracích 
hodinách, no pre verejnosť je otvorená, 
samozrejme s povinnosťou dodržiavať 
stanovené predpisy. Stále je možnosť 
využiť aj ponuku kníh v  knižných 
búdkach. 

Zuzana Janáčová, riaditeľka MsKS

ZPOZ v Bánovciach nad Bebravou má v súčasnosti 25 členov a jeho predsedníčkou je primátorka Rudolfa Novotná. 
Pravidelne sa zúčastňuje súťaží ZPOZ-ov, tak regionálnych aj celoslovenských kôl vždy s novou témou. Pamätný 
ostane rok 2017, keď v Banskej Bystrici na celoslovenskom kole pripravili ukážku slávnosti k výročiu mesta - povesť 
o troch ružiach, kde okrem členiek ZPOZ (zľava Božena Považanová, Naďa Ondrejková a Mária Knotková) účinko-
vali aj dievčatá zo ZŠ Partizánska (vľavo) a súbor Drienovec...  Foto: archív ZPOZ
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Hádzanárky z MOL ligy do prvej slovenskej ligy

Polícia spustila mobilnú aplikáciu na pomoc občanom

Naše hádzanárky odchádzajú z MOL ligy, 
rozhodlo o tom výbor HK Sokol na jednom 
zo svojich zasadnutí a  nie posledné miesto 
v tabuľke. „Hlavný dôvod je ten, že vzhľadom 
na aktuálnu situáciu sme prišli o niekoľkých 
sponzorov. Navyše niektoré dievčatá odchá-
dzajú do škôl, preto káder nebude tak široký. 
Predpokladali sme, že by sme neutiahli MOL 
ligu. Videli sme to v minulej sezóne, keď viac 
ako z dvadsaťčlenného kádra sme v niektorých 
zápasoch ledva postavili 7 hráčok do  pola“
prezradil tréner Richard Makýš dva dôvody 
neprihlásenia sa do najvyššej ženskej súťaže. 
Medzi československou hádzanárskou elitou 
žien sme boli tri roky. V nasledujúcej sezóne 

sa predstavíme v prvej slovenskej lige. “Druhá 
najkvalitnejšie súťaž žien má svoju kvalitu, 
čo bolo vidieť aj na turnajoch či priateľských 
zápasoch. Tímy ako Partizánske, Topoľčany, 
Stupava majú svoju kvalitu. Myslím si, že 
diváci sa majú na čo tešiť. Káder bude obdobný 
ako uplynulú sezónu, budú ho z  90 percent 
tvoriť naše odchovankyne, no šancu dostanú 
aj ďalšie dorastenky. Predpokladám dvanásť 
hráčok do poľa a štyri brankárky, čo by na prvú 
ligu malo stačiť“ prezradil na margo zloženia. 

29. február. To je nateraz dátum posled-
ného zápasu našich dievčat v  najvyššej 
česko-slovenskej lige žien. Predčasne ukon-
čená a  nakoniec aj anulovaná sezóna síce 

pokračovala 7. marca ďalším kolom, no naše 
dievčatá do  Mostu nevycestovali, za  čo im 
zväz udelil 500 eurovú pokutu. „Bolo trošku 
rozruchu okolo toho aj v denníku Šport. Podali 
sme odvolanie, uvidíme ako to dopadne. Dať 
v čase pandémie, keď premiér Slovenskej vlády 
prehlási v médiách, aby ľudia necestovali von 
a situácia bola taká, že rodičia odmietli pustiť 
dorastenky na tento zápas. Dávať v takomto 
prípade pokutu, myslím si, že je to na citrón 
roka,“ povedal tréner. 

Koronakríza ničí šport aj po  finančnej 
stránke. Tak ako hádzanárkam i ďalším špor-
tovým klubom v našom meste bude z dotácie 
mesta chýbať minimálne osmina z ročného 

rozpočtu. Mládežnícke tímy Sokola budú aj 
napriek tomu v  nastávajúcej sezóne v  plnej 
zápasovej i turnajovej permanencii. „Máme 
širokú mládežnícku základňu. Do  krajskej 
súťaže prihlasujeme mini prípravku, prí-
pravku, mladšie aj staršie žiačky. Mladšie 
dorastenky budú hrať dorasteneckú ligu. 
Staršie dorastenky budú ako dvojička s Parti-
zánčankami, aby to bolo lacnejšie pre obidve 
strany,“ vyjadril sa Richard Makýš. 

V najvyššej slovenskej hádzanárskej 
súťaži boli naše ženy tri razy. Premiérovo 
v  roku 2003, druhý krát v  roku 2010 
a  naposledy sme do  elitnej spoločnosti 
vkročili v roku 2017. Andrej Jakubík

Bánovská tenisová liga s novým hracím systémom
Minuloročný víťaz Fi lip 

Sťahulák už nebude účastníkom 
Bánovskej tenisovej ligy - BNTL 
a  Marián Farkaš môže znova 
zasadnúť na trón prvej ligy BNTL. 
Podarí sa mu to? Zaujímavé to 
bude aj v  druhej lige BTNL, kde 
posledné dva ročníky dominovali 
Kováč a  Revello, ktorí sa ale už 
predstavia v prvej lige. Papierovo 
najhorúcejším favoritom druhej 
ligy je Erik Škarba. Dokáže potvrdiť 
úlohu favorita? Nová sezóna, ktorá 
odštartovala tento víkend 23. mája, 
priniesla aj reorganizáciu prvej 
a druhej ligy, kde sa predstavia až 
štyria nováčikovia. Viac o tom nám 
už povie Matúš Laššo a k slovu sa 
dostanú aj nováčikovia prvej ligy.  

Matúš Laššo: 
 Po siedmich sezónach nastala reor-
ganizácia hracieho systému. Z akého 
dôvodu postúpili až štyria hráči z 2. 
ligy?

Posledné ročníky BNTL boli 
organizované tak, že hráči si sami 
povedali, akú súťaž na  základe 
svojich tenisových schopností, 
pocitu a odhodlania chcú hrať. Pre 
štyroch nováčikov v prvej BNTL to 
bude určite výzva byť vyrovnanými 
súpermi a  etablovať sa vo výkon-
nostne lepšej súťaži. Tak isto veľká 
migrácia nastala v  druhej BNTL, 
kde sa ku štyrom odchádzajúcim 
hráčom do prvej BNTL pridali piati 
ďalší, ktorí sa už zo zdravotných 
alebo osobných dôvodov ligy nezú-
častnia. Nahrádza ich mladšia krv. 

Aj preto sa v  prvej lige predstaví 
desať hráčov a  v  druhej lige osem 
hráčov.
 Minuloročný víťaz a  doslova 
bombardér bánovských kurtov Filip 
Sťahulák už nebude obhajovať titul...

Filip ako suverénny víťaz 
minulého ročníka sa rozhodol 
zúčastňovať sa viac turnajov orga-
nizovaných Slovenským tenisovým 
zväzom. Týchto turnajov sa zúčast-
ňujú hráči, ktorí sú výkonnostne 
oveľa vyššie ako hráči v našej BNTL 
a hrá sa tam o body do národného 
rebríčka.  Filip je  výkonnostne 
niekoľko levelov vyššie ako my 
a ak by bol zdravý, tak  liga by pre 
ročník 2020 mala svojho víťaza už 
pred jej začiatkom. Jeho minulo-
ročné pôsobenie hodnotím veľmi 
pozitívne. Každý mohol vidieť jeho 
prístup, zvládnutú techniku úderov 
na vysokej úrovni a koniec koncov 
sa mohol čo to odnaučiť. Tenis sa zdá 
byť veľmi jednoduchou hrou, hlavne 
keď ho pozeráme v TV. Potom človek 
vstúpi na kurt a snaží sa čo najviac 
priblížiť, tomu čo videl v TV a príde 
na to, že to nie je také ľahké, ako to 
vyzerá. Nakoniec dosiahne svoju 
úroveň, s ktorou je spokojný a myslí 
si, že je dobrým tenistom. Zrazu 
sa objaví niekto ako Filip, ktorý 
po  roky trénoval, a  človek zistí, 
keď proti nemu hrá, že sám nie je 
až taký dobrý tenista, ako si o sebe 
myslel a dostane od neho výprask. 
Naopak Filip zas môže mať taký 
istý problém, že v BNTL s každým 
vyzametal kurt, no  na  národných 

turnajoch taká úroveň už nestačí 
na  tých najlepších. Práve v  tom je 
tenis krásnym športom, že existuje 
strašne veľa kvalitatívnych úrovní 
a  človek má možnosť neustále sa 
zlepšovať vo svojej hre.

Jozef Kováč 
 Ako sa cíti dvojnásobný šampión 
druhej BNTL pred úvodom nového 
ročníka?

Hlavne o  rok starší. A  keďže 
po  prvýkrát vyskúšam prvú ligu, 
sezóna bude určite iná ako po  iné 
roky, tak uvidíme.
 Napriek nepríjemnej situácii, 
ktorá je okolo nás, pripravoval si sa 
na nový ročník?

V  príprave pred sezónou som 
nezmenil absolútne nič. Aj napriek 
situácii aká je, som sa snažil pripra-
vovať tak ako vždy.

Claudio Revello 
 Tvoje výkony sú konštantné 
a  posledné ročníky boli ozdobou 
druhej ligy. Ako si sa dostal k tenisu?

Tenis som začal hrávať, keď mi 
bolo pätnásť a  aktívne som sa mu 
venoval do  23. roku veku, potom 
nastali zmeny v  mojom osobnom 
živote a ja som si asi na 25 rokov dal 
dlhú tenisovú pauzu. Znova som sa 
k  nemu dostal, až keď som prišiel 
na Slovensko v roku 2014.
 Dva roky po sebe si obsadil druhú 
priečku a bol si doslova tieňom Jozefa 
Kováča v druhej lige. Bude prioritou 
ho poraziť v prvej lige BNTL? 

Prioritou nebude súboj proti 
Jozefovi, ale v prvom rade potešenie, 
zvedavosť a  snaha vyrovnať sa 

s  najlepšími hráčmi prvej BNTL. 
Chcel by som sa v  ročníku 2020 
znova zabávať tenisom a vyhnúť sa 
poslednému miestu v rebríčku.

Branislav Vojsovič 
 Štyri sezóny si pôsobil v  druhej 
BNTL, ako sa s  odstupom času 
pozeráš na jednotlivé sezóny?

Som stálym účastníkom BNTL, 
pretože tenis milujem. Je to skvelý 
šport, výborná psychohygiena 
a  naviac sme tu fajn partia ľudí. 
Všetky zápasy boli dôležité, každý 
chcel získať body do tabuľky a tiež 
je to vždy rivalita medzi nami. Skôr 
si pamätám na posledné dva roky, 
na môj posledný zápas ešte vonku 
koncom septembra, vždy som 
sezónu ukončil s Jožkom Kováčom 
skvelý tenis, výmeny, boj o  každú 
loptu a tesný výsledok.
 S  akým umiestením budeš spo-
kojný na konci sezóny?

Popravde, už minulý rok som 
zvažoval prvú ligu, no prišlo to až 
teraz. Viem, do čoho idem, nakoľko 
pravidelne hrávam s  chalanmi 
z  prvej ligy, takže poznám ich 
úroveň a štýl hry. Čo sa týka mojich 
ambícií v  prvej lige, pasujem sa 
za čierneho koňa a budem sa snažiť 
chalanov potrápiť, prekvapiť, hrať 
svoj najlepší tenis a, samozrejme, 
umiestniť sa čo najlepšie. Takže 
kamoši, pozdravujem vás, držím 
vám palce, nech sa vám darí a užime 
si spolu tento ročník BNTL!

Daniel Igaz 
 Po niekoľkoročnej pauze sa znova 
objaví v  kolotoči BNTL. Športovej 

verejnosti si známy hlavne ako 
futbalový rozhodca, ako si sa dostal 
k tenisu?

Vždy ma bavili hlavne všetky 
loptové hry. S  tenisom som začal 
ako stredoškolák, ale potom prišla 
dlhá pauza a aktívnejšie hrávam asi 
od roku 2003.
 V  BNTL si už odohral ročník 
2014, keď si bol účastníkom druhej 
ligy. Čo bolo príčinou takej dlhej 
pauzy? 

Bol to hlavne nedostatok času 
a  mal som zdravotné problémy, 
konkrétne s ramenom, ktoré, žiaľ, 
s rôznou intenzitou trvajú dodnes. 
Mojím jediným cieľom je dohrať 
súťaž. Výsledky nie sú pre mňa 
dôležité, chcem sa hlavne baviť 
športom a potrápiť súperov. 

Obidve ligy BNTL, ktoré 
sa hrajú na  tenisových kurtoch 
v  Športcentre Hari a  v  Ruskov-
ciach, čakajú po  zmene hracieho 
systému dve fázy. Prvá fáza končí 
v  prvej lige 16. augusta a  druhej 
lige 2. augusta 2020. V druhej fáze 
sa hráči rozdelia podľa postavenia 
v  tabuľke a  následne bude proti 
sebe hrať horná päťka a dolná pätka 
hráčov v  1. lige, horná štvorka 
a  dolná štvorka hráčov v  2. lige. 
Na  záver treba dodať, že záujem-
covia sa už do prebiehajúceho roč-
níka nemôžu prihlásiť, ale môžu sa 
prísť pozrieť na jednotlivé zápasy. 
Viac informácii o  lige a zápasoch 
sa dozviete na  webovej stránke 
www.bntl.sk.  (pk)

Policajný zbor vo februári 
tohto roka avizoval spustenie 
mobilnej aplikácie „Pomáham 
chrániť“. Pre náhle vypuknutie 
pandémie nového koronavírusu 
musel byť jej ostrý štart presu-
nutý. Od 21. mája 2020 je aplikácia 
k dispozícii užívateľom mobilných 
telefónov s operačnými systémom 
Android alebo iOS bezplatne.
„V  prvej fáze bude aplikácia 
Pomáham chrániť dostupná iba 
v  rámci územia Trenčianskeho 

samosprávneho kraja, aby sme 
mohli  zapracovať pr ípadné 
podnety na zlepšenie a rozšírenia 
funkcionalít ešte pred jej spustením 
v rámci celého územia Slovenskej 
republiky. Do  budúcnosti si 
predstavujem mobilnú aplikáciu, 
ktorá bude občanom ponúkať 
spojenie s  operačným strediskom 
cez jedno tlačidlo pre viac kritic-
kých životných situácií, a  taktiež 
bude poskytovať doplnkový servis 
v podobe informácií o najbližšom 

policajnom oddelení, o  jeho 
agende, o nezvestných a hľadaných 
osobách, o dopravnej situácii a raď 
ďalších funkcií,“ povedal prezident 
Policajného zboru generál Milan 
Lučanský. „V  prvej verzii apli-
kácie Pomáham chrániť budeme 
ponúkať možnosť privolania 
pomoci iba v  prípade domáceho 
násilia. Ako žena vo vedení Poli-
cajného zboru cítim zodpovednosť 
za to, aby sme obetiam domáceho 
násilia ponúkali pomocnú ruku aj 

s pomocou moderných technológií,“ 
povedala prvá viceprezidentka 
PZ generálka Jana Maškarová. 
Aplikácia ponúka vo svojom 
menu skúšobný režim. Ak si ho 
užívateľ aktivuje, môže stláčať 
ľubovoľné tlačidlá a  informácia 
nebude zaslaná polícii. Policajný 
zbor odporúča občanom, aby si 
aplikáciu vyskúšali. Vyhnú sa tak 
stresu z  neznámeho prostredia, 
keď aplikáciu budú musieť použiť 
na  ostro po  prvýkrát. Policajný 

zbor pripraví niekoľko ďalších 
aktualizácií aplikácie vrátane 
jej dostupnosti pre celé územie 
SR, ako aj rozšírenie možností 
kritických životných situácií, 
v  ktorých ju občania budú môcť 
použiť. V prípade, že je to nutné, 
volajte vždy núdzovú linku 158. 
Aplikácia „Pomáham chrániť“ 
nie je náhradou tejto linky. (Viac 
na internetových portáloch PZ SR.)

Tlačová správa KR PZ Trenčín, 
 skrátená
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Ne ch  ju  roz d áva 
ľuďom! Mladým aj   skôr 
narodeným. Zvlášť sme 
im vyčlenili hodiny, kedy 
môžu nakupovať. Hovo-
ríme, ako ich treba chrániť. 
Hovoríme, že si ich vážime. 
Hovoríme...   Slová, slová, 
slová. Aj ja patrím k  tým 
skôr narodeným, preto som 
citlivejšia, keď sa hovorí 
o starších.  Označenie starí 
ľudia sa mi nepáči. Zdá 

sa mi tvrdé a  necitlivé. 
Ja radšej hovorím starší 
alebo skôr narodení, to bolí 
menej. Slovo senior mi znie 
cudzo. 

Zastavila sa pri mne 
pani, ktorá tiež patrí 
do tejto vekovej kategórie. 
Ho vo r í  mi :  „ Po č u l a 
som, že píšete do  novín. 
Napíšte, ako sme my starší 
na posmech mladým, ako 
im zavadziame. Akí sú 

neúctiví, bezcitní. Kedysi 
to tak nebolo. Bola som si 
urobiť malý nákup. Taký 
do  jednej tašky. Viete, ja 
sa s  mojím dôchodkom 
rozťahovať nemôžem. 
A mne nemá kto nakúpiť, 
deti sú ďaleko, susedia sa 
neponúknu a  ja nechcem 
otravovať. Pred obchodom 
stojí  pár školákov s  ciga-
retou v  ruke a  s  rúškom 
pod bradou. „A táto stará 

tu čo chce? Koľko je vlastne 
hodín? Nemá už  po limite? 
Asi chce pokaziť Mato-
vičovi štatistiku, ha-ha! 
Čo nesedí na  r..i doma,“ 
takto sa nahlas rozprávali 
o  mne.   Strašne ma to 
zabolelo, ale nezmohla som 
sa  ani na slovo.“ 

Ani ja. Povedala som 
jej len, že mi je to ľúto a že 
určite o tom napíšem. 

 Mária Škultétyová

PRÍBEHY - veselo i vážne s koronou
Milí naši čitatelia, ubehli viac ako dva mesiace, čo boli kvôli pandémii prijaté prísne opatrenia a veľa ľudí 

ostalo doma v karanténe, alebo sa im nejako inak skomplikoval bežný život. Ak ste prežili aj Vy nezvyčajné či 
nezabudnuteľné chvíle v tejto výnimočnej situácii, napíšte nám svoj príbeh, postreh, pocit. Chceme, aby aj Vaše 
príbehy boli zdokumentované v našich novinách, ktoré sú akousi kronikou mesta i okresu. Ak si to budete priať, 
môžeme zachovať aj Vašu anonymitu. V redakcii však musíme vedieť, kto píše, ale meno si necháme len pre seba. 
Píšte na noviny@kulturabn.sk, alebo napíšte rukou na papier a prineste do redakcie, ktorá sídli na námestí, 
prípadne zavolajte na 0948 602 422.  Alena Borszéková, šéfredaktorka Keď mi ráno klopal na okno májový dážď, pote-

šila som sa. Nevadilo mi, že je ešte len utorok, ani 
to, že musím vstať a ísť do práce. Chvíľu som ležala 
a počúvala. Kvapky asi pochopili, že majú poslucháča 
a roztancovali sa ešte viac. Bolo to iné, ako keď v naj-
horúcejšom lete konečne zaprší.

Májový dážď je iný.
Predstavovala som si, ako voda steká do prasklín 

v  zemi... s  akou vďačnosťou ju zem prijíma... ako 
všetky korienky, korene aj koreniská pijú a nasávajú 
životodarnú vlahu. Májový dážď je prísľubom - všetko 
bude nové... všetko porastie... rozkvitne... rozvonia sa. 
V hlave sa mi hneď vynorila miska voňavých jahôd 
a sladkých čerešní. Vstala som. V kuchyni ma privítala 
vôňa konvaliniek, ktoré mi len tak priniesla kolegyňa 
Katka, ešte večer pred dažďom.

Také pekné májové ráno! Obyčajno - výnimočné. 
Vyumývané májovým dažďom. (zb)

 Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

Tanečníčky z Muzety cvičia doma
Tanečnú sá lu sme 

vymenili za  detskú izbu, 
pr ie s t r a n nú  c ho d bu 
či zelený trávnik pred 
domom. Malé i  veľ ké 
„Muzetky“ už cez dva 
mesiace plnia tanečné 
výzvy, posielajú fotky 
i  videá zo svojich indivi-
duálnych tréningov. Tanec 
milujú a  tanec im chýba. 
Aj popri náročných škol-
ských online zadaniach 
si nájdu čas na  to, aby 

nezdreveneli, nestratili 
na kondícii, preopakovali 
si choreografi e, udržiavali 
svoju tanečnú techniku 
a  nedovolili svojmu telu 
zlenivieť. Naša Súkromná 
ZUŠ Muzeta pokračuje 
vo vyučovaní dištančnou 
formou prostredníctvom 
internetu. Naďalej ostá-
vame v kontakte s deťmi. 
Takže aj keď to vyzerá, že 
sa to nedá, my tancujeme! 
Ďakujeme rodičom za ich 

podporu, deťom, že ostá-
vajú s  nami v  kontakte. 
A pre tých nových, ktorí by 
chceli byť súčasťou našej 
tanečnej rodiny, odkazu-
jeme – informujeme, že 
už v  júni sa budú môcť 
prihlásiť formou online 
prihlášky alebo na  tel.č. 
0907  262  591. Veríme, 
že  v  septembri spoločne 
rozbehneme nový školský 
rok. A konečne bez rúška! 

SZUŠ Muzeta

Ponuka a novinka
Informačného centra

Informačné centrum 
na  námestí je otvorené 
od  9.00 do  13.00 hodiny, 
v dočasnom režime. Okrem 
suvenírov s  logom mesta 
a  Slovenska, turistických 
máp a pohľadníc, rôznych 
publikácií a  bulletinov 
o  regióne, ale aj viacero 
kníh - beletrie, vrátane 
titulu od Silvestra Lavríka 
Posledná k&k barónka... 

ponúka novinku - ručne 
háčkované obrúsky. Príďte, 
určite si vyberiete!  (ic)

Školský záhon
s bylinkami vyplienili

V  areáli ZŠ Parti-
zánska sme si minulý rok 
postavili bylinkový záhon 
a  tri vyvýšené záhony 
na  pestovanie rôznych 
druhov plodín. Zasadili 
sme si do nich rôzne druhy 
byliniek a  pár koreňov 
jahôd , ktoré pr iniesli 
zamestnanci školy zo svo-
jich záhrad. Na jahody sme 
sa tešili všetci, malí aj veľkí. 
Prišiel čas prerušenia vyu-
čovania z  dôvodu šírenia 
koronavírusu a  školský 
areál osirel. Neviem presne, 
či by sme naše bylinky 
a  jahôdky ochránili, ale 
neznámy „človek s dobrým 
srdcom“ korene už zakvit-
nutých jahôd a  niektoré 
druhy byliniek vykopal 

a zobral domov. Veríme, že 
aspoň domov a nehodil ich 
len tak do koša. Sme radi, 
že tak ako nám, aj niekomu 
inému, sa náš školský areál 
páči. Nie sme proti tomu, 
aby si v  jeho priestoroch 
o d dý c h o l ,  p o p r í p a d e 
zašportoval v rámci zásad 
slušnosti. Možno sa to nie-
komu zdá ako maličkosť, 
ale... Dokonalosť nie je 
maličkosť, no od  malič-
kostí závisí dokonalosť. 
Prajeme nášmu „človeku“, 
aby mu sladké jahody 
a  liečivý  sirup z  byliniek 
chutili. A keď ich bude kon-
zumovať, nech si s  láskou 
spomenie na dobrý úmysel 
zamestnancov a  detí ZŠ 
Partizánska.  (zš)

Stratila sa úcta. Kto ju nájde, nech ju rozdáva!

Od stredy 20. mája 
výrazné uvoľňovanie opatrení

Na  Slovensku pristupujeme 
vzhľadom na pretrvávajúcu priaznivú 
epidemiologickú situáciu od stredy 20. 
mája k výraznému uvoľňovaniu opat-
rení, ktoré boli zavedené pre epidémiu 
ochorenia COVID-19.

RÚŠKA
 Naďalej bude povinné nosenie 
rúšok v interiéroch.
 V  exteriéri nebude potrebné nosiť 
rúško vo vzdialenosti päť metrov 
a  viac od  osôb mimo spoločnej 
domácnosti.

PREVÁDZKY, SLUŽBY
 Otvoria sa obchodné centrá 
s výnimkou detských kútikov.
 Všetky otvorené prevádzky, vrátane 
tých v  obchodných centrách, budú 
môcť mať vo svojich priestoroch viac 
zákazníkov – kým doteraz to bol jeden 
zákazník na  25 štvorcových metrov, 
po  novom to bude jeden zákazník 
na 15 štvorcových metrov.

 Bude umožnené stravovanie aj 
v  interiéri prevádzok, vrátane hote-
lových reštaurácií, za dodržania rov-
nakých podmienok, aké v súčasnosti 
platia na vonkajších terasách. Otvá-
racie hodiny prevádzok verejného 
stravovania bude možné predĺžiť 
do 22:00.
 Bude možné otvoriť vnútorné 
priestory turistických atrakcií okrem 
vnútorných priestorov ZOO a bota-
nických záhrad.
 Bude možná prevádzka kín, diva-
diel či organizácia hromadných podu-
jatí s maximálnym počtom ľudí 100. 
Organizovanie valných zhromaždení 
či snemov bude možné organizovať 
bez obmedzenia počtu zúčastnených.
 Vnútorné plavárne a  športoviská 
môžu otvoriť len pre športové 
kluby. Vonkajšie športoviská budú 
môcť fungovať bez ohľadu na  druh 
športu, no bez použitia šatní a prí-
tomnosti obecenstva, toalety budú 
sprístupnené.

 Sanitárny deň v  nedeľu pre pre-
vádzky zostáva zachovaný, rovnako 
ako aj vyhradený nákupný čas pre 
seniorov od  pondelka do  piatka 
v čase od 9:00 do 11:00 v potravinách 
a drogériách.

ŠKOLY, ŠKÔLKY
 Od  prvého júna sa otvoria všetky 
škôlky, vrátane špeciálnych, pričom 
na  jednu triedu pripadne najviac 15 
detí.
 Takisto môžu zriaďovatelia otvoriť 
základné školy (1. až 5. ročník), vrátane 
špeciálnych, pričom v  jednej triede 
bude môcť byť najviac 20 detí. 
 Rovnako sa budú môcť otvoriť aj 
školské kluby. 
 Návrat do  výchovno-vzdelávacích 
zariadení bude dobrovoľný, rodičia 
sa budú môcť rozhodnúť nechať deti 
naďalej doma.
 Bližšie informácie k  téme zverejnilo 
Ministerstvo školstva, vedy, výskumu 
a športu SR. Zdroj: ÚVZ SR (18.5.2020)
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Dám do prenájmu 1-izbový byt v centre BN. Tel. 
0903 463 973.
 Vymeníme 2-izbový nájomný byt 48 m2 
v Pečeňanoch, za 2 alebo 3-izbový nájomný byt 
v  Dolných Našticiach alebo v  Bánovciach nad 
Bebravou. Tel. 0944 543 50, 0949 476 325.
 Ponúkame na predaj parcely o rozlohe minimálne 
1000 m2 a  viac, na  prenájom garáže/skladové 
priestory o  rozlohe 230 m2, administratívne 
priestory, parcely vhodné na parkovanie kamiónov 
a podobne, v uzavretom a stráženom areáli v dobrej 
lokalite na  Trenčianskej ceste v  BN. Tel. kontakt 
0948 300 300, 0944 987 647, 0944 987 645.
 Predám rozkladací gauč s úložným priestorom, 
cena 50 eur. Tel. 0940 310 960.
 Ponúkam kvalitné murárske práce. Kompletne 
rekonštrukcie domov a bytov. Zateplenie, zámkové 
dlažby ponúknite aj drobné práce. Ceny dohodou. 
Tel. 0910 154 754. 
 Predám pascu na líšky. Tel. 0949 282 417.
 Kvalitné ruské uhlie, doprava k Vám domov. Tel. 
0948 343 530.
 Výkup parožia. Tel. 0904 834 937.
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

Príspevky v čase krízovej situácie
V  nadväznosti na  Nariadenie 

vlády SR č. 102/2020 Z. z. o niektorých 
opatreniachv oblasti sociálnych vecí, 
rodiny a  služieb zamestnanosti v  čase 
mimoriadnej situácie, núdzového stavu 
alebo výnimočného stavu vyhláseného 
v  súvislosti s  ochorením COVID-19, 
ktoré nadobudlo účinnosť dňa 30. apríla 
2020, sa dočasne počas krízovej situácie 
a  na  ďalšie obdobie bezprostredne 
nasledujúce po  jej ukončení upravuje 
postup úradov práce, sociálnych vecí 
a rodiny pri posúdení nároku na pomoc 
v  hmotnej núdzi, náhradné výživné 
a  štátne sociálne dávky a  v  oblasti 
peňažných príspevkovna kompenzáciu 
a posudkových činností..

Rodičovský príspevok 
V čase v krízovej situácie sa predl-

žuje poskytovanie rodičovského prí-
spevku rodičom, ktorých dieťa dovŕšilo 
tri roky, resp. šesť rokov, ak ide o dieťa 
s dlhodobo nepriaznivým zdravotným 
stavom v mesiaci marec 2020 a neskôr
a  nemajú príjem zo  závislej činnosti, 
príjem z podnikania, samostatnej zárob-
kovej činnosti, alebo nie sú poberateľmi 
dávky sociálneho poistenia. Rodičovský 
príspevok sa bude vyplácať v rovnakej 

sume, v akej bol poskytovaný, a to naj-
dlhšie do konca krízovej situácie. Rodičia 
si nepodávajú novú žiadosť. ÚPSVaR 
ich vyzve, aby predložili doklady 
o príjmoch, ktoré majú, vrátane nároku 
na  ošetrovné alebo za  služobné voľno 
s náhradou na služobný plat pri osobnej 
a  celodennej starostlivosti o  dieťa. Ak 
nárok na rodičovský príspevok zanikol v  
mesiaci február 2020 alebo skôr a rodič 
nemá zamestnanie, do ktorého sa vrátil, 
nemá ani žiadny iný príjem a fi nančná 
situácia rodiny je zlá, môže si požiadať 
príslušný ÚPSVaR o pomoc v hmotnej 
núdzi alebo si môže požiadať o  dotáciu 
na  podporu humanitárnej pomoci 
priamo na MPSVaR. 

Príspevok na opatrovanie
V  čase krízovej situácie sa pri 

poskytovaní peňažného príspevku 
na opatrovanie predĺžila lehota z 30 dní 
na 150 dní, počas ktorých sa nebude zni-
žovať výška priznaného peňažného prí-
spevku na opatrovanie, keď jeopatrovaná 
fyzická osoba s ŤZP hospitalizovaná 
v  zdravotníckom zariadení ústavnej 
zdravotnej starostlivosti ale aj, keď je 
opatrovateľ hospitalizovaný v  takomto 
zdravotníckom zariadení alebo z iných 

vážnych dôvodov nemôže vykonávať 
opatrovanie, napr. z dôvodu vlastného 
ochorenia. V danom čase ale musí byť 
zabezpečené opatrovanie fyzickej osoby 
s ťažkým zdravotným postihnutím inou 
osobou. 

Príspevok na osobnú asistenciu 
V  čase krízovej situácie osobnú 

asistenciu môžu vykonávať aj tzv. blízke 
osoby: manžel, manželka, rodičia alebo 
fyzická osoba, ktorá prevzala dieťa 
do starostlivosti nahrádzajúcej starost-
livosť rodičov na základe rozhodnutia 
súdu, alebo fyzická osoba, ktorú súd 
ustanovil za opatrovníka fyzickej osoby 
s  ťažkým zdravotným postihnutím, 
deti, starí rodičia, vnuci, súrodenci, 
nevesta, zať, svokor, svokra a profesio-
nálny náhradný rodič a to najviac desať 
hodín denne a na všetky druhy činností 
zo zákonom ustanoveného zoznamu 
činností. Ostatné zákonne podmienky 
ostávajú naďalej zachované, napr. 
povinnosť predložiť zmluvu o výkone 
osobnej asistencie, výkaz o  počte 
hodín vykonanej osobnej asistencie, 
potvrdenie o  vyplatených odmenách 
osobnému asistentovi. 

ÚPSVaR Partizánske


